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Z a m y š l e n í 

Mysl, myšlení, zamyšlení, myš-lenka, myš. Ve všech slovech je základem „Y“ – tedy tvrdé „I“,. Že spolu významově souvisejí  první čtyři slova, je jasné. Ale co mezi nimi má dělat slovo myš? Jenže, kdo ví, co je počítač, ví i to, že není myš jako myš. S pomocí té u počítače se dozví-te i to, že 17. března má svátek Vlastimil. Na to ale stačí i oby-čejný kalendář. Ale právě i díky počítačové myši si zjistíte přece jen něco víc. Cituji (internet 17.3., 10.50): „Třetina obyvatel Česka je sla-boduchá a polovina hloupá. Tak-to se vyjádřil Miloš Zeman o čes-kých občanech. Každý sedmý je prý navíc dement, nebo alkoho-lik.“ Úplný matematický příklad. Kolik tedy zbývá „normálních“ občanů? Možná by to mohli vy-počítat žáci na základce v Poběžovicích. Počet stálých obyvatel Poběžovic, a to včetně 7 přilehlých částí je 1545. To jen tak pro začátek, s ostatním si poradí učitelé a asistenti někte-rých jejich žáků. I když – drby jsou drby, a kdo ví odkud to ten počítač vzal. Myši jsou ale myši, ty se dosta-nou do každé špajsky. Bohužel, výše citovaný výrok právě VLAS-TIMILŮM příliš slávy neudělal. Ještě, že jeho autorem (prý) je Miloš. Ale ať je to jak je… dělat do vlastního hnízda? To snad nedělají ani ty myši.               Marie Špačková 

Dne 6. března se Poběžovicích ko-nala poměrně ojedinělá akce. Byl jí okresní seminář pro včelaře do-mažlického okresu. Nakonec to ale nebyli pouze včelaři z okresu Do-mažlice, ale semináře se účastnili též včelaři z Klatov, Rokycan nebo Plzně. Téměř stovce včelařů po-skytl zázemí Hotel Hubertus, za což patří majiteli hotelu panu Ko-reckému opravdový dík! S přípravou akce pomohla též ZŠ Poběžovice, která zapůjčila několik školních mikroskopů využívaných v průběhu semináře k diagnos-tikování včelí nemoci zvané nose-matoza.  Zvláštní poděkování patří též panu starostovi Mgr. Hynku Říhovi, který ve svém osobním volnu pomáhal dojednávat organizační záležitosti. Všem našim partnerům, kteří s pořádáním akce pomáhali, tímto ještě jednou děkujeme a doufáme, že naše spolupráce bude pokračo-vat i v budoucnu!  Program semináře se skládal z přednášek pana Ing. Jaroslava Lstibůrka a pana Ing. Ivana Černé-ho, lektorů Pracovní společnosti 

nástavkových včelařů.  Nosná témata celého semináře by-la volena podle toho, jaká je pro včelaře jejich aktuální důležitost. Takových témat je samozřejmě víc, ale v poslední době jsou zejména dvě, která ční nad ty ostatní. Jsou jimi nemoci včel a kvalita medu. První téma je ryze včelařské, byť má přesah i do dal-ších oborů, především do zeměděl-ství, které naprosto zásadním způ-sobem ovlivňuje kvalitu života včel.  To druhé téma ale poslední měsíce rezonuje celou společností, ne jen tou včelařskou. Na podzim minulé-ho roku se objevily informace, že med, který do obchodní sítě dodá-vá společnost Včelpo s.r.o. obsa-huje antibiotika. Tyto informace se potvrdily a dokonce se prokázalo, že dotyčný med je dovážen z Ukrajiny, ale v obchodní síti je prodáván jako český med! Vlastní-kem zmíněné společnosti Včelpo je Český svaz včelařů. Je ostudné, že ten, kdo by měl garantovat nej-vyšší možnou kvalitu medu na trhu a zákazníkům by měl dodávat pou-

ze med, který má místní původ, se dopustí takového podvodu. Zde je nutné upozornit na fakt, že čeští včelaři s touto kauzou nemají nic společného a neměli žádnou mož-nost ovlivnit obchodní strategii společnosti Včelpo. Tu mohlo a mělo ovlivňovat pouze nejvyšší ve-dení Českého svazu včelařů, ale to už je zase jiný příběh… Nicméně z celé kauzy pro zákazníka plyne jednoduché poučení, které veřejně deklaroval i ministr zemědělství Marián Jurečka – najděte si svého včelaře a kupujte si med přímo od něj! Na základě reakcí účastníků akce lze seminář prohlásit za velmi úspěšný. Nicméně organizátory teď čeká detailní hodnocení celé akce a rozhodnutí, zda a v jakém rozsahu obdobnou akci v Poběžo-vicích opět pořádat. Při svém roz-hodování jistě vezmou do úvahy fakt, že pořádání podobných akcí je pro Město Poběžovice význam-nou reklamou, která zvyšuje pres-tiž města i jeho obyvatel.  Petr Řehoř 
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13. městský ples se v sobotním ve-čeru v poběžovickém hotelu Hu-bertus nesl v duchu známých i neznámých dvojic. Vítáni byli všichni, kteří přišli v kostýmech a tak mohli návštěvníci vidět např. Marfušu a Ivánka, Césara a Kleopatru, Bonnie a Clydea, Flin-stouny nebo vlka s Karkulkou. Kos-týmy byly na závěr vyhodnoceny a právě vlk s Karkulkou si odnesli cenu pro vítěznou dvojici. Na sice prořídlý parket, ale o to vhodnější i pro divo-čejší taneční kreace, zvala  po celou dobu tancechtivé návštěvníky plzeňská kape-la Handabanda, která svým širokým a kvalitně podaným repertoárem určitě všechny návštěvníky příjemně pře-kvapila. Úvod kulturního programu obstarala dívčí taneční sku-pina Dance group and Do-mažlice, která se  pod ve-dením Veroniky Kozinové věnuje street a MTV dance, a diváci si mohli vychutnat ladné pohyby mladých tanečnic. Na plesu ani tentokrát nechyběla tombola, jejíž každý lístek vyhrá-val, a mezi cenami nebyly takové ty zaručeně vhodné do odpadků, ale většina z nich své výherce urči-tě potěšila. Rovněž klasická dám-ská volenka byla pro místní taneč-nice vítanou příležitostí k získání některé z nádherných gerber, za tichého sponzoringu svých ta-nečních partnerů. Byly i takové, které si domů odnášely celý pugét pestrobarevných květů. Vítanou částí programu bylo sloso-vání vstupenek, kdy na šťastné majitele čekaly opravdu zajímavé 

ceny jako, topinkovač, vysoušeč vlasů, digitální kuchyňská, či osob-ní váha, vaflovač, žehlička, ponor-ný mixér, domácí schůdky nebo di-voké prase.  

Vrcholem celého plesu bylo půl-noční vystoupení krásných akva-bel, které na tanečním parketu vy-kouzlily velký bazén, v němž si za doprovodu stylové hudby užily letní koupání v apartních plaveč-kách a slušivých koupacích čepič-kách. Nečekané vlnobití však způ-sobilo utonutí jedné plavkyně a to bylo místo pro nástup jak vodníka s hrnečkem na dušičky, tak i zasa-hující zdravotní sestřičky, či spíše bratříčka a zdravotního zří-zence s nosítky. Vše nako-nec dobře dopadlo a u-tonulá akvabelka již z no-sítek posílala pozdravy všem nadšeným divákům. Když se po jedné hodině v noci s tanečníky kapela roz-loučila, bylo drtivé většině přítomných líto, že je konec a že mimořádně veselý rej skončil.  Jednou větou: Ples se ná-ramně vydařil a přítomným nevadila ani menší návštěv-nost, protože ti, kteří nepři-šli o mnoho přišli!      Vok  Ráda bych poděkovala zaměstnan-cům Městského úřadu - Ali, Janě, Markétě, paní Lindové, panu sta-rostovi a místostarostovi, kteří v le-tošním roce s vervou a radostí při-pravovali půlnoční překvapení.  A na závěr děkuji všem sponzo-rům, kteří věnovali věcné dary do tomboly, panu Koreckému za za-půjčení sálu a bezvadnou spolu-práci, obsluze hotelu Hubertus, mému týmu pořadatelů - Majce, Míše, Jiříkovi, Karlovi, Andrejce, Lucce, Romče a Jirkovi. Dominika Adamcová vedoucí MKIS 

Je potěšitelné, že se mladí chtějí usadit v Poběžovicích. A že jim jde MěÚ v čele se starostou na ruku. I když: zase se bude stavět „na zele-né louce“ – respektive na poli. A co bude s parcelami, na kterých budou brzy zbourány rozpadající se nebo chátrající stavby uprostřed města, o přilehlých sedmi částech – velmi starobylých vsích ani nemluvě? Vím, je to velmi těžké a netýká se to zdaleka jen Poběžovic.  Stát, eko-nomika atd. jdou tou jednodušší cestou. Carpe diem… užij dne. A co bude dál? Po nás potopa. Ale to ne-ní kritika MěÚ Poběžovice. To je té-ma příštích voleb, které mají přivést na patřičná místa lidi, kteří si vidí dál než na špičku nosu.        MŠ  

Zdravím paní Fantomasovou. Dou-fám, že už se nezlobí. Zlobila se skvěle. I její spoluherci (ti se sice nezlobili, ale upřímně nás pobavili.) Moc vám všem fandím. Když už na-ši kulturu nezachrání Praha, zachrá-níme se sami.         MŠ  



 

   

 

Panorama  
u d á l o s t í 

 Pracovníci Služeb města provedli opravu obkladů v jednom městském bytě, ale hlavně se zabývali údržbou místního hřbi-tova. Zde provedli vytrhání vzrostlých  dřevin, které pro svoji rozlehlost obrůsta-ly nejbližší hroby a tlačily na hřbitovní zeď, kterou vychýlily z původního od svis-lé osy. Dále započali s odstraňováním sta-

rých, dlouho opuštěných a zdevastova-ných hrobů u levé hřbitovní zdi. Namísto 

změti starých obrubníků, plůtků a částí povalených náhrobků neznámých osob bude pěkně urovnaná půda, připravena na pravidelné sekání a údržbu. Vedení 

města plánuje v brzké době přivedení elektřiny na hřbitov a s tím související provedení rozvodu vody blíže mezi hroby. Mělo by dojít i na opravu hřbitovní zdi, aby hřbitov nabyl důstojného vzhledu. 

Výběr z usnesení 36. jednání RM Poběžovice, ze dne 24.2.2016 
♣ RM bere na vědomí písemnou žádost o zajištění pokojného stavu u jeho nemovitosti, který byl podle žadatele narušen odstraněním jeho plotu bez jeho souhlasu a schvaluje postoupení všech potřebných podkladů právnímu zástupci města, aby navrhl právně adekvátní postup města v této kauze. 
♣ RM souhlasí s prominutím poplatku ze vstupného z plesu, konaného dne 13.2.2016 pro Mysli-vecké sdružení ČMMJ pod Lysou horou Mnichov. 
♣ RM schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z Krajského úřadu Plzeňského kraje na podporu služeb obecného hospodářského zájmu v rámci dotačního programu „Podpora sociálních služeb pro rok 2016 - Plzeňský kraj,“ ve výši 322.589.-Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM bere na vědomí petici občanů městské části Šitboř, ve které vyjadřují nesouhlas s plánova-nou stavbou hnojiště a jímky na poli jihovýchodně od obce a pověřuje místostarostu p. Pavla Veseláka zastupováním města na veřejném jednání o této stavbě, které se uskuteční dne 1.3.2016. 
♣ RM doporučuje ZM nevydat souhlas se stavbou hnojiště a jímky v plánované lokalitě na poli jihovýchodně od obce Šitboř a ukládá místostarostovi p. Pavlu Veselákovi toto stanovisko  přednést na veřejném jednání o této stavbě, které se bude konat 1.3.2016. 
♣ RM přiděluje volný byt č. 7 v Domu s pečovatelskou službou Poběžovice žadateli. 
♣ RM vyhlašuje vítězem výběrového řízení na dodavatele stavby „Šitboř - Kostel sv. Mikuláše - stavební úpravy krovu a střechy presbytáře“ firmu DSP Domažlický stavební podnik Domažlice, Havlíčkova 6, 344 01 Domažlice, IČ:25200631 s nabídkovou cenou 1.273.876.-Kč bez DPH a pověřuje starostu uzavřením příslušné smlouvy o dílo. 

Výběr z usnesení 37. jednání RM Poběžovice, ze dne 7.3.2016 
♣ RM schvaluje návrh rozpočtu města na rok 2016 s příjmy ve výši 37.682.580.-Kč, výdaji ve výši 35.559.350.-Kč a financováním ve výši –2.123.230.-Kč. 
♣ RM bere na vědomí oznámení firmy O2 Czech Republic a.s., o plánovaném ukončení provozu a odstranění veřejného telefonního automatu, stojícího před OD Pivoňka, ke dni 25.3.2016 a konstatuje, že se město nebude finančně podílet na jeho dalším provo-zu, což je podmínkou pro jeho zachování. 
♣ RM bere na vědomí informaci firmy Petr&Jan Klér, divadelní služby, Plzeň, o skončení záruky na provedenou impregnaci opony v místním kinosálu, která končí v měsíci břez-nu 2016, a nabídce na další provedení impregnace za cenu 11.119,70 Kč tím, že o pro-vedení bude rozhodnuto v měsíci červnu 2016. 
♣ RM bere na vědomí žádost p. Petra Sedláčka, rozvážejícího pro firmu FAMILY MARKET mražené výrobky do domů klientů, o vydání povolení ke vjezdu do ulic označených zá-kazem vjezdu nákladních vozidel, ve kterých byl opakovaně pokutován Policií ČR a její-mu žadateli nevyhovuje. 
♣ RM souhlasí s využitím městských pozemků a komunikací v k.ú. Sezemín k odvozu vytě-ženého dřeva z porostů ve vlastnictví Lesů ČR, pro firmu LST Trhanov a.s., 345 33 Tr-hanov a ukládá starostovi uzavřít s firmou dohodu o užívání a opravě poškozených částí pozemků. 
♣ RM bere na vědomí dopisy, ve kterých pisatelé požadují, aby město zrušilo své rozhod-nutí o prodeji pozemků bezprostředně sousedících s nemovitostí p. Jiřího Vrby a zajistili pokojný stav na těchto pozemcích a rovněž vyjádření právní zástupkyně města Poběžo-vice Mgr. Jany Volrábové, ve kterém upozorňuje, že zákon č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, platný od 1.1.2014 nezná termín pokojný stav a nelze se na něj odvolávat a konstatuje, že prodej předmětných pozemků proběhl v souladu s platnými právními předpisy, vzniklé problémy musí pisatelé řešit v rovině občansko-právní a ukládá staros-tovi tuto kauzu projednat v ZM. 
♣ RM souhlasí se stavbou „Poběžovice, Husova p.č. 231/2, DO, kNN,“ spočívající v poklád-ce zemního kabelu NN na pozemcích města p.č. 231/2, 920, 921, 261 v k.ú. Poběžovi-ce. 
♣ RM schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene - služebnosti a smlouvu o právu provést stavbu č. IP-12-0003980/1/VB k akci „Poběžovice, Husova p.č. 231/2, DO, kNN,“ spočívající ve zřízení, umístění a provozování distribučního zařízení (zemní kabel NN) na výměře cca 24 m2 městských pozemků, předloženou firmou ČEZ Distribuce, Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV-Podmokly a pověřuje starostu jejím podpi-sem. 
♣ RM bere na vědomí rozhodnutí Krajského úřadu Plzeňského kraje, kterým se povoluje výjimka ze zákazu zasahování do biotopu zvláště chráněného živočišného druhu bobra evropského pro firmu Lesy ČR spočívající v likvidaci bobřích hrází v korytu potoka Pi-voňka. 
♣ RM bere na vědomí rozhodnutí MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, o umístění stavby „Poběžovice, administrativní budova firmy HESTI spol. s r.o., buňko-viště - sociální zázemí stávající haly, plachtová skladovací hala,“ na pozemku parc. č. 664/36 v k.ú. Poběžovice u Domažlic. 
♣ RM bere na vědomí informaci Ministerstva kultury ČR o zařazení akce Kostel sv. Mikulá-še Šitboř, oprava střechy nad presbytářem do Programu záchrany architektonického dědictví pro rok 2016 a předběžném přiznání příspěvku ve výši 700 tis. Kč. 
♣ RM schvaluje rozpočtový výhled města Poběžovice na období let 2017 - 2019 v předlo-ženém znění. 
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Sbor dobrovolných hasičů  v Poběžovicích pořádá v sobotu 9.4.2016 od 10:00 hod.  sběr kovového šrotu. Pokud budete mít doma nějaký kovový šrot, označte prosím viditelně svá vrátka cedulí a hasiči si šrot osobně vyzvednou. 
   Celý výtěžek ze sběru šrotu půjde  na hračky a další potřeby pro  dětské onkologické oddělení  ve FN Plzeň - Lochotín. 

Děkuji touto cestou městu Poběžovice za květiny k MDŽ pro naše členky ZO SPCCH Poběžovice, vedoucímu Obvodního oddělení Policie ČR v Po-běžovicích  panu Bozděchovi, za reflexní prvky a účast na naší výroční členské schůzi, panu Jose-fu Böhmovi za přednášku o Poběžovicích v prů-běhu výroční členské schůze a na konec panu Vratislavu Koreckému za vstřícnost a ochotu ke všem akcím, pořádaných naší základní organiza-cí a za občerstvení na výroční členské schůzi.  Za ZO SPCCH Poběžovice Jaroslava Sokolová 

  Město Poběžovice 
  nabízí k pronájmu byt 3+1 o velikosti 70 m2  s nově zrekonstruovanou koupelnou, WC a kuchyní.  Nájemné a zálohy na služby činí 6.500 - 7.000.-Kč dle počtu osob. Bližší informace zájemcům  poskytne pí Blahníková v MěÚ Poběžovice  nebo na tel. č. 731 444 934. 



 

 

 

 

  

 

Romantika vojenského života mi-nulých dob zaujala mnoho autorů české literatury 19. století. Přede-vším Alois Jirásek napsal řadu poví-dek přímo s náměty nejen z doby husitské, ale rovněž z válek terezi-ánských v polovině osmnáctého století i z dalších konfliktů, probíha-jících v Cechách. Ve výtvarné ob-lasti pak do čítanek a špalíčků vstoupila řada husarů, hulánů, dra-gounů a kyrysníků Mikoláše Alše. Voják byl tehdy na veřejnosti po-pulární, ba vážený, na vesnici pak oblíbený především kavalerista, neboť když na vojnu, tak k Jízdě, kde sloužil nejeden selský synek. Proto i v próze Jindřicha Šimona Baara vojáci mají své místo, třeba-že spíše epizodní, nicméně jsou věci vojenské líčeny se zaujetím a často se zalíbením autora, který jako vesnicky rodák měl rovněž pro jezdectvo sympatie. V rozsáhlé baladické povídce Han-če je dobovým rámcem čas napo-leonských válek. Nešťastná láska postřekovského děvčete byla do značné míry ovlivněna právě tímto konfliktem, protože její milý Von-dra, násilím odvedený jako oběť panské zvůle, sloužil u kyrysníků a podle děje povídky měl tragicky zahynout při bojích u Rezna za ta-

žení Napoleona proti Rakousku roku 1809. Jistěže se jedná u této povídky o literární licenci, ale přes-to je zde připomenuto několik his-torických reálií. Chasník Vondra by měl podle auto-rova podání sloužit s největší prav-děpodobností u osmého kyrysnic-kého pluku (Friedricha Antona kní-žete Hohenzollern-Hechingen, ra-kouského generála jízdy), který skutečně u Řezna roku 1809 bojo-val. Jako odvodní okrsek pak měl Plzeňsko a Prácheňsko (tedy ob-last, odkud pocházel I Vondra) včetně Klatovského kraje, kam trhanovské panství s Postřekovem náleželo. Ale tito jezdci v bílých kabátech se šarlatovými výložkami a pouze s černým kyrysem se v osudné srážce na dunajském mos-tě nemohli utkat s francouzskými hulány nebo kopiníky, protože hu-lánská píka byla ve Francii zave-dena až po skončení tažení. Rov-něž jeho údajný vrah nemohl v této době nosit červenou uniformu - v Hančině vizi jde spíše asi o symbolickou červenou barvu krve. Druhý pluk gardových kopiníků v červených uniformách zřídil Napo-leon až po roce. Tylo nepřesnosti samozřejmě neubírají nic na jinak psychologicky, morálně i  umělec-

ky přesvědčivé povídce. Vojáci se mihnou i v Baarově známé trilogii, zejména ve druhém díle Osma-čtyřicátníci. Jsou to především pa-latinální husaři dvanáctého pluku z Klatov, provádějící nezákonnou exekuci v Klenčí a odvelení záslu-hou hraběte Františka ze Stadionu, kteří mohli ovšem přijet jak z Hor-šovského Týna, kde byla detašova-ná eskadrona, tak přímo z Domaž-lic, z nově vybudovaných kasáren, jejichž stavba byla zahájena v roce 1835, nebo přímo z Klatov. Ovšem v Klatovech v roce 1848 byli až na podzim, kam dorazili ze své žatec-ké posádky, předtím v letech 1843-45. V mezičase let 1846-48 zde leželi rovněž v románě zmínění Ficquelmontovi dragouni. Z půso-bivého popisu scén husarského pobytu zaujme mj. drobná chybič-ka. K výzbroji uherské jízdy patřila šavle, niko-liv zmíněný palaš. Nejvíce ale je věnováno povídání o vojácích a vojně v Janu Cimburovi. O vojácích a o koních píše autor obsáhle a plasticky. Sám hrdina prodělal tažení s Radeckým v le-tech 1848-49 a jeho oblíbený kůň Běláček prodělal jako osobni oř generála Windiscgrätze pod Jmé-nem Marengo i nešťastné tažení roku šestašedesátého. Tomu je 

ostatně věnováno v románu roz-sáhlé vyprávění, včetně sugestivní-ho popisu srážky u Střezetic a dal-ších dějů. Mistrně je vystižena do-bová nálada, plná euforie před hlavními střety i otřesem z násle-dujících porážek. Jako snad v žád-ném českém románě (mimo Neffo-vých Sňatků z rozumu) nebyl tak podmanivě ztvárněn, byť jen tvoří část několika desítiletí popisu Cim-burova života. Baar znalý skuteč-nosti z pramenů a literatury vypočí-tává jednotlivé šarvátky i větší střety, jmenuje zúčastněné na obou stranách, popisuje malebné stejnokroje i výzbroj a celou dra-matickou pasáž o válce s „Prajzem“ pak uzavírá epizodou z pruské oku-pace varvažovského mlýna se zmínkou o pruském poručíkovi Ber-nardu von Friderici-Streinmanuovi od 57. vestfálského pluku. Válka se hluboce dotkla všech obyvatel. Baar ovšem zůstává rozhodným odpůrcem všech válek z niterného křesťanského přesvědčeni jako duchovní umělec i vlastenec, jak vyplývá nejen ze zmíněných děl, ale i celé jeho tvorby.                Dr. Jan Vogeltanz 
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Pro letošní školní rok jsme obdrželi volný vstup pro všechny žáky. Bě-hem dvou týdnů před jarními prázdninami jsme v pěti dnech po-stupně navštívili prostory Techmá-nie a někteří žáci i prostory Plane-tária. Jednou z důležitých částí programu bylo zhlédnutí poučné show - Show o vás a Éčka – nové nebo již tradičnější – Van de Graaffův generátor a Tekutý du-sík. Mezi jednotlivými pořady byla individuální prohlídka jednotlivých expozic. Atraktivní byla simulace Titanicu, práce v dole nebo nová expozice Jíme zdravě. Zkoumání dalších expozic probíhalo dle  zá-jmu. V budově Planetária jsme na-vštívili malý promítací sál s promí-tací kulovou plochou o průměru 1,5 m, kde žáci s nadšením sledo-vali krátké filmy: Oceány, Mořské proudy, Energie Země a Bouřky. Po zhlédnutí filmů žáci spontánně zatleskali, neboť filmy byly oprav-

du zajímavé. Pak někteří z nich měli možnost zdolat gyroskop, si-mulaci trenažéru kosmonautů. Všichni ho naštěstí zvládli perfekt-ně. Souběžně s tím plnili pracovní listy : Vesmír a věda. Nejmladší žáci s chutí zkoumali část  Science center nazvanou Malá věda. I když jsme s celou školou navštívili Techmánii již potřetí, žáci už pře-mýšlejí, co by chtěli vidět zase příští rok. Pro některé to bylo zjiš-tění, že čas, který zde strávili se spolužáky, byl natolik krátký, a proto se těší na další návštěvu spolu se svými nejbližšími. S orga-nizací celé akce jsem spokojena, protože jsem slyšela především kladné ohlasy od žáků, ale i od některých rodičů. Z celkového po-čtu 243 dětí ZŠ se této akce zú-častnilo celkem 210 žáků, což je 86% žáků školy.           Mgr. Alena Solničková 

Jak souvisí Řím a Pivoň ve 13. sto-letí? V roce 1256 svolal papež Ale-xander IV. představené (superiory) eremittů – poustevníků do Říma. A nařídil, aby se poustevníci soustře-dili do klášterních společenstev. Eremité (někdy jsou označováni ja-ko wilhemité) se řídili mottem sv. Augustina: Tolle lege tolle lege, což se dá přeložit různě. Ale v podstatě to znamená – povzná-šej se vzděláním nebo vzdělávej. Někdy se to zjednodušeně vyklá-dat slovy vezmi a čti. Eremité - poustevníci v té době žili i na růz-ných místech v Českém lese i v jeho podhůří.  Zřejmě právě v 2. polovině 13. století se na papežův podnět soustředili i do Pivoně. Je to výhodné místo, nachází se na dohled od zemské stezky, která vedla pod strážným hradem Starý Herštejn. Pro dobu  vzniku pivoň-ského kláštera v době vlády Pře-mysla Otakara II. svědčí i to, že 

zdejší zachovalý raně gotický pres-bytář pochází ze 13. století. Pivoň ale pravděpodobně existovala už dříve – podle pověsti jsou první zá-znamy spojovány s rokem 1040, kdy kníže Břetislav porazil němec-kého císaře Jindřicha. Tehdy však tu stávala jen kaple. A v ní byl i ukryt slavný pařez, na kterém měl císař nebo Břetislav sedět. Stockau – německy, stock – pařez, kmen. Za augustiniány se lze vydat i do Domažlic. I zde ve 13. století vznikl v nově založeném městě augustini-ánský klášter. Ten sice není  zniče-ný jako ten na Pivoni. Ale k tomu pivoňském vede z Poběžovic velmi hezká cesta a je to dobrý typ na výlet. Už i proto, že z dob augusti-niánů se na Pivoni zachovala sou-stava sádkových pstružích rybníčků a kolem silnice, která vede proti proudu Pivoňky, se skrývají rozva-liny brusíren a skláren ze 17. až 20. století.        Marie Špačková 

Letošní judistickou sezónu zahájili mladí poběžovičtí judisté účastí na devíti velkých turnajích v ČR. A věřte, že neudělali ostudu. Ze všech soutěží si přivezli přední umístění. Hradec Králové, Jablonec, Nerato-vice, Liberec i Kaplice byly úspěšnými městy pro Filipa Markina, Vaška Seidla, Ka-rolínu Šímovou, Davida Jo-hánka, Šárku Zdeborovou, Romanu Borčovou, Láďu Borče i Honzíka Hartla. Všichni se umístili na prv-ních třech místech a získali respekt soupeřů. Opravdu úspěchem pro na-še sedmičlenné družstvo byl 19. březen. Mladí judis-té se zúčastnili velkého me-zinárodního turnaje v ra-kouském Rohrbachu, kam 

se sjelo 460 závodníků z 10 zemí Evropy. Zlato zde vybojoval David Johánek, stříbro Jan Hartl, Šárka Zdeborová, Simona Borčová a bronz si odvezli Láďa Borč a Filip Valenta. J. Kubík 

Valenta  Johánek Hartl 
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  Poběžovice:  
duben: 13.4., 27.4. 
květen: 11.5., 25.5.,  Ostatní obce:  
duben: 12.4., 26.4. 
květen: 10.5., 24.5. 

  UPOZORNĚNÍ 
  Místní poplatek:   za držení psů je splatný do 31.3.2016   za odpady je splatný do 30.6.2016. Poplatky se hradí  v pokladně MěÚ Poběžo-vice nebo převodem na účet města č.: 0762088379/0800 

Prodej   slepiček 
  Drůbež Červený Hrádek opět prodává  

slepičky typu Tetra hnědá  
a Dominant ve všech barvách.   

 Stáří 14 – 19 týdnů.  
Cena  149-180,- Kč/ks, dle stáří.  

 Prodej se uskuteční:   
  9. dubna, 7. května a 11. června  2016  

 Poběžovice  –  u vlak. nádraží  -  18.15 hod. 
 Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek - cena dle  

poptávky.  
Případné bližší informace: Po-Pá 9.00-16.00 hod.,  

tel. 601576270, 606550204, 728605840.     

  Dne 7.2.2016 uplynulo  25 let, kdy nás navždy  opustila paní  Marie Vogeltanzová 
 

 

 

 

 
Dne 14.4.2016 uplyne  20 let, kdy nás navždy  opustil  pan  Jiří Vogeltanz 

 

 

 
 

 

Stále vzpomínají děti, zeť  a vnoučata s rodinami. 
  Dne 14.4.2016 uplyne  15 let, kdy nás  navždy opustila 

 paní  Eva Nováčková  roz. Vogeltanzová 
 
 

 
 

 
 
Stále vzpomínají manžel, sourozenci a děti s rodinami. 

  Dne 30. března 2016 uplynulo šest smutných let  od odchodu naší drahé matky paní  Josefy Vogeltanzové z Poběžovic     
   Stále vzpomínají  syn PhDr. Jan Vogeltanz  a sestra Marie Pivoňková  s rodinou. 

 

+  +  + 
 Dne 19. dubna 2016 uplyne 32 smutných let od odchodu mého  drahého táty pana  Jana Vogeltanze   

 
   

Stále vzpomínají  syn PhDr. Jan Vogeltanz  a příbuzní. 

Majitelkám těchto zvířat je naprosto lhostejné, co se odehrává na naší zahrádce. Díky chování jejich zvířá-tek, která jsou opuštěná po celé dny, strádají samotou neboli hla-dem? Jsou vydána napospas nedo-statečným podmínkám v jejich obydlí – u sousedů mají jistě lepší prostředí pro vykonávání potřeby a tak nekontrolovaně dělají zapáchají-cí hromádky přímo pod okny, roz-hrabou upravené záhonky na zeleni-nu, povalují se na vašich odpočinko-vých místech. A tak vám zbydou jen oči pro pláč a hledat slušná slova, že vaše snaha upravené zahrádky a záhonů, okrasných keřů byla na-prosto marná, jelikož s těmito sou-sedy jakákoliv ústní domluva již ně-kolik let je nulová a jeví se vám, že spíše obtěžujete svými problémy s jejich několika kočkami, dvěma psy, nemalým počtem koz, ovcemi a nemalým prasátkem. A tak jen koukáte na hromádky zapáchajícího trusu na našem pozemku, na obuvi – podaří-li se vám vyšlápnout, na rozkutanou hlínu, zapáchající vzduch, nehorázný nepořádek za domem hned pod našimi okny. Při 

pohledu z okna do našich uprave-ných zahrad se pozastavíte nad jed-nou zahradou, která zrovna nezapa-dá nepořádkem mezi naše. Chtěli byste mít také takové sousedy? Po-vzdechnu si, ach jak takhle může někdo žít! Máte-li radu jak nám po-moci s nepořádnými, lhostejnými sousedy, dejte vědět! Pokud by-chom byli alergici, dávno jsme v péči lékařů. Dotčení obyvatelé Vranovské ulice 

  Dne 28. března 2016 uplynuly 3 roky, kdy navždy odešel náš drahý manžel, tatínek a dědeček pan František Brož   
 
   
 

Stále vzpomínají a nikdy  nezapomenou manželka Marie, synové Petr a Pavel s rodinami. 
   Jen kytičku na hrob Ti můžeme dát  a stále vzpomínat.  

 Dne 3. dubna 2015 uplyne 9 let, kdy nás navždy opustil náš syn Vlastimil Musil 
z Poběžovic.  Stále vzpomínají rodiče a sestra s přítelem. 

U Babky za babku 
  Nově otevřeno od 4.4.2016 ! Vranovská 166, Poběžovice,  vedle zdravotního střediska. 
  Levný kvalitní textil Secondhand Dámský textil Pánský textil Dětský textil Boty  

  Po-Pá 8:00-18:00        So 8:00-12:00 

V poslední době provádí pracovníci Služeb města Poběžovice poměrně rozsáhlé úklidové práce na místním hřbitově. Vše směřuje k tomu, aby se toto pietní místo stalo opravdo-vou oázou klidu a pokoje, aby cel-kové prostředí vyvolávalo u ná-vštěvníků svým vzhledem pozitivní pocity. To je ze strany města jistě chvályhodná aktivita, ale k tomuto místu posledního odpočinku by se měli s respektem chovat i jeho ná-

vštěvníci, což se bohužel vždy ne-děje. Na hřbitov se nesmí  se psy a to někteří občané nedodržují. Nepo-třebná výzdoba hrobů má své místo v přistavených kontejnerech u boč-ního vchodu a ne za hřbitovní zdí, kam ji mnozí z nás hází! U hrobů by mělo být čisto, aby bylo možno pro-vádět pravidelnou údržbu a ne tam skladovat všelijaké sklenice, hadry apod., které komplikují sekání trávy kolem hrobů. 



 


